




ARAŞTIRMA VE İNOVASYON 
ÇALIŞTAYI RAPORU VE 

SONUÇ BİLDİRGESİ





I. ÖNYAZI

Erciyes Üniversitesi stratejik planlarında Ar-Ge vizyonu 
ile ön plana çıkıp, araştırma süreçlerine yönelik yaptığı 
çalışmalarına kararlılıkla devam etmektedir. Bu kapsamda 
Erciyes Üniversitesi olarak ulusal ve uluslararası etkileşim ve 
iş birliklerimizin geliştirilmesi, disiplinlerarası ortak çalışma 
ve projelerin başlatılması amacıyla geçen yıl birincisini 
düzenlediğimiz araştırma ve inovasyon çalıştayının 
ikincisini bu yıl ülkemizin öncü araştırma kurumlarından Koç 
Üniversitesinin katılımı ve katkılarıyla düzenledik.

Araştırma odaklı üniversitelerden özel ve tematik alanlarda 
araştırma altyapıları, bilgi ve işletme kümelenmesi, 
güçlü ulusal ve uluslararası bağlantılar, fon bulunması 
ve fon oluşturulması, üniversitenin beşeri sermayesini motive eden interaktif çalışmalar ve yetenekli 
beşeri sermaye için çekim merkezi olma gibi temel alanlarda aktif ve etkili olmaları beklenmektedir. 
Erciyes Üniversitesi olarak biz de bu misyonun bize yüklediği sorumluluklarımızı yerine getirmek için 
tüm akademik ve idari personelimizle yoğun bir gayret sarf etmekteyiz. Aşı Uygulama ve Araştırma 
Merkezi, Genom ve Kök Hücre Uygulama ve Araştırma Merkezi, İlaç Uygulama ve Araştırma Merkezi 
ile Nanoteknoloji Uygulama ve Araştırma Merkezlerine yapılan altyapı yatırımlarıyla Fen, Mühendislik, 
Sağlık ve Yaşam bilimleri alanında önemli ve güçlü bir araştırma ekosistemi oluşturulmuştur. Bu 
ekosistem çalışmaları kapsamında aralarında milli aşı projesi başta olmak üzere birçok projede önemli 
aşamalar kaydedilmiştir. Bu ekosistemimizi ulusal ve uluslararası iş birliklerimizle güçlendirmek ve nitelikli 
araştırma çıktıları oluşturmak arzusundayız. Diğer taraftan sosyal ve beşeri bilimler alanlarında yapılan 
araştırma çalışmalarımızın da çeşitliliği ve niteliği artmakta ve önemli çıktılar elde edilmektedir. Sosyal ve 
beşeri alanların kendine özgü araştırma konu başlıkları kurumlar arası iş birlikleri ile uluslararası bilimsel 
platformlara taşınabilir ve önemli fonlara ulaşılabilir diye düşünüyorum. Bu kapsamda Fen, Mühendislik, 
Sağlık ve Yaşam Bilimlerinde olası yapılabilecek iş birliklerine ilaveten, sosyal ve beşeri bilimler 
alanında da önemli iş birliklerinin oluşacağı kanaatindeyim. Teknoparklar ve teknoloji transfer ofisleri 
üniversitelerin araştırma süreçlerinde önemli roller üstlenmekte; başta fikri mülkiyet hakları, proje destek 
hizmetleri, üniversite sanayi iş birlikleri ve girişimcilik konularında etkin işlevler gerçekleştirmektedirler.

Üniversitemizin ana iştiraki olan Erciyes Teknopark 71’i akademik personelimizin sahip olduğu 238 
Ar-Ge firması ve teknoloji transfer ofisiyle Ar-Ge faaliyetlerimize önemli katkılar sağlamaktadır. Koç 
Üniversitemiz ülkemizin öncü araştırma kurumlarından olup, sadece ulusal alanda değil uluslararası 
arenada da görünürlüğü yüksek olan ve önemli networke sahip üniversitelerimizdendir. Bu çalıştay 
sonucunda başlatılmasını arzuladığımız iş birlikleriyle Koç Üniversitemizin özellikle uluslararası proje 
deneyimlerinin üniversitemiz proje çalışmalarına da yansıyacağını düşünüyorum. Bu iki üniversitemizin 
teknoloji transfer ofislerinin iş birlikleriyle bundan sonra da önemli çalışmalara imza atacağımızdan 
eminim.

Göreve geldiğimiz günden bu yana her zaman önceliğimiz araştırma üniversitesi kapasitesini daha da 
yükseklere çıkarmak oldu. Bu yıl Koç Üniversitesi bakış açısı ile Anadolu’nun tek araştırma üniversitesi 
olan Erciyes Üniversitesi’nin kapasitesini ve potansiyel iş birliklerini değerlendirdiğimiz II. Araştırma ve 
İnovasyon Çalıştayı’na desteklerinden ötürü Koç Üniversitesi yönetimi ve araştırmacılarına şükranlarımı 
sunuyorum. Sürdürülebilir bir araştırma ve inovasyon stratejisi geliştirmek ve uygulamak adına Araştırma 
ve İnovasyon Çalıştayımız her yıl aynı dönemde yapılacaktır. Bu değerli çalıştaya katkı sağlayan 
yöneticilerimize ve emeği geçen tüm personelimize teşekkürlerimi sunuyorum.

Prof. Dr. Mustafa Çalış
Rektör



II. ÇALIŞTAY HAKKINDA GENEL BİLGİLER

Düzenleyen  : Erciyes Üniversitesi ve Erciyes Teknoloji Transfer Ofisi
Tarih  : 03 Şubat 2020 Pazartesi – 04 Şubat 2020 Salı
Yer  : Sabancı Kültür Sitesi / Erciyes Üniversitesi / Kayseri
Amaç   : 1.  Erciyes Üniversitesi akademik birimlerinin etkileşim ve iş birliği 
  kapasitesinin artırılması
                         2.  Başarılı üniversitelerle iş birliklerinin gündeme getirilmesi
                         3.  Üniversite mevcut Ar-Ge yetkinlik düzeyinin ortaya konulması
                         4.  Araştırma Üniversitesi parametreleri bağlamında yeni teşvik 
  mekanizmalarının tanıtılması 

Katılımcılar : 1.  ERÜ Akademik Birim Yöneticileri ve Akademisyenleri
    2.  ERÜ Araştırma Merkezleri Yöneticileri ve Araştırmacıları
    3.  Koç Üniversitesi Rektör Yardımcısı ve Araştırma Merkezleri Yöneticileri
    4.  Koç Üniversitesi Teknoloji Transfer Ofisi Koordinatörü
    5.  Lisansüstü Öğrenciler

III. ÇALIŞTAY PROGRAMI

1. Gün                                                                                                                      03/02/2020
Erciyes Üniversitesi ve Koç Üniversitesi Arasında İş Birlikleri ve Etkileşim Güçlendirme 
Oturumları

09:00- 09:30 Açılış Konuşmaları
  •  Prof. Dr. Mustafa Çalış (Erciyes Üniversitesi Rektörü)
  •  Prof. Dr. İrşadi Aksun (Koç Üniversitesi Rektör Yardımcısı)

09:30-10:15 Koç Üniversitesi TTO Proje Destek Süreçleri Başarı Stratejisi
  •  Ebru Tan (Koç TTO Direktörü)

10:15-10:45 Kahve Arası

10:45-12:15 Fen, Mühendislik, Sağlık ve Yaşam Bilimleri Alanında Potansiyel İş Birlikleri 
ve Etkileşim Paneli

Moderatör: Prof. Dr. Murat Borlu – Rektör Yardımcısı
  • KOÇ Ü. Translasyonel Tıp Araştırma Merkezi: Prof. Dr. İhsan Solaroğlu 
  • ERÜ  Genom ve Kök Hücre Merkezi: Prof. Dr. Yusuf Özkul
  • KOÇ Ü. Yüzey Araştırmaları Merkezi, Prof. Dr. Alphan Sennaroğlu
  • ERÜ Nanoteknoloji Araştırma Merkezi, Doç. Dr. M. Serdar Önses 
  • KOÇ Ü. Hücre İskeleti Araştırma Laboratuvarı ERC “Genetik Hastalıkların 
  Tanı ve Tedavisi İçin Yenilikçi Yapısal Araştırmalar” projesi ile ilgili tecrübe 
  paylaşımı Dr. Öğr. Üyesi Elif Nur Fırat Karalar 



12:15-13:30 Yemek Arası 

13:30-14:30 Sosyal ve Beşeri Bilimler Alanında Potansiyel İş Birlikleri ve Etkileşim Paneli
Moderatör: Prof. Dr. M. Sıtkı İlkay – Rektör Yardımcısı
 • KOÇ Ü. Anadolu Medeniyetleri Araştırma Merkezi Dr. Buket Coşkuner
 • ERÜ Kayseri ve Yöresi Tarih Araştırma Merkezi ve ERÜ Edebiyat Fakültesi Dekanı 
   Prof. Dr. Özen Tok 
 • ERÜ Sanat Tarihi Çalışmaları Prof. Dr. Nilay Çorağan
 • KOÇ Ü. Göç Araştırmaları Uygulama ve Araştırma Merkezi Prof. Dr. Ahmet İçduygu 
 • ERÜ Göç Araştırmaları Doç. Dr. İlkay Şahin 

14:30-14:45 Kahve Arası

14:45-15:45 Sosyal ve Beşeri Bilimler Alanında Potansiyel İş Birlikleri ve Etkileşim Paneli
Moderatör: Prof. Dr. M. Sıtkı İlkay – Rektör Yardımcısı
 • KOÇ U. ARÇELİK Yaratıcı Endüstriler Uygulama Araştırma Merkezi 
   Prof. Dr. Oğuzhan Özcan 
 • ERÜ Animasyon/Oyun ve Yenilikçi Teknolojiler Çalışmaları 
    Dr. Öğr. Üyesi Levent Çoruh
 • KOÇ Ü. Asya Çalışmaları Araştırma Merkezi Doç Dr. Burak Gürel 
 • ERÜ Avrasya Kore Araştırmaları Merkezi Prof. Dr. Sırrı Göksel Türközü 
 • ERÜ Asya ve Güney Asya Çalışmaları Doç. Dr. Ali Küçükler 

2. Gün                                                                                                                      04/02/2020
Erciyes Üniversitesi Araştırma ve İnovasyon Faaliyetlerinde Genel Durum  Değerlendirilmesi

10:00-10:30 ERÜ 2018-2019 Faaliyetlerinin Değerlendirilmesi ve 2020 Ar-Ge Teşvik Ödül 
Programının Tanıtılması
 • Prof. Dr. Mustafa Çalış (Erciyes Üniversitesi Rektörü)

10:30-11:00 Açık Arşiv/Açık Bilim ve ERÜ Uygulamaları
 • Prof. Dr. Adem Kalınlı ( Rektör Danışmanı)

11:00-12:30 ERÜ 2020-2023 Araştırma ve İnovasyon Vizyon Paneli 
Moderatör: Prof. Dr. Recai Kılıç
 • Prof. Dr. Recai Kılıç (Rektör Yardımcısı)
 • Prof. Dr. M. Sıtkı İlkay (Rektör Yardımcısı)
 • Prof. Dr. Murat Borlu (Rektör Yardımcısı)
 • Prof. Dr. Adem Kalınlı ( Rektör Danışmanı)

12:00-12:30 Ödül Töreni



IV. ÇALIŞTAY ÖN HAZIRLIĞI VE PANELLERİN BELİRLENMESİ

II. çalıştay için, 2019 yılında yapılan I. Araştırma İnovasyon Çalıştayı sonucunda ortaya çıkan 
etkileşim ve iş birliklerine dair yetersiz kapasitenin artırılması planlanmıştır. Bu bağlamda 
Türkiye ve dünyada oldukça saygın bir konumda olan Koç Üniversitesi ile iletişime geçilerek 
çalıştayın birinci gününün ortak araştırma merkezleri ve araştırmacılar alanında düzenlenmesi 
kararlaştırılmıştır. Koç Üniversitesi Erciyes Üniversitesine nazaran daha butik bir üniversite 
olmasına rağmen ulusal ve uluslararası fonlarda ve yaptığı Ar-Ge çalışmalarıyla oldukça etkili 
sonuçlar alan bir üniversitedir. Bu bağlamda Erciyes Üniversitesi araştırmacılarının akademik 
ağlarını ve çıktı kapasitesini geliştirmede örnek teşkil edebilecek niteliktedir. Bunlara ek olarak 
Koç Üniversitesinin araştırma geliştirme faaliyetleri sırasında ortaya çıkardığı projelerde 
disiplinlerarası çalışmanın önemi görülmektedir. Bu kapsamda Erciyes Üniversitesi içinde 
model olabilecek tecrübe paylaşımları gerçekleştirilebilecektir.

Kapsam dâhilinde Erciyes Üniversitesi ve Koç Üniversitesi araştırma merkezleri ve insan 
kaynağı altyapıları göz önüne alınarak paneller kurgulanmıştır. Ayrıca Erciyes Üniversitesinin 
uluslararası fonlarda rekabet edebilirliğini artırmak ve araştırmacıları teşvik etmek için Ufuk 
2020 başlığı altında Bilimsel Mükemmeliyet fonlarından biri olan Avrupa Araştırma Konseyi 
(ERC) fonuyla ilgili tecrübe paylaşımı planlanmıştır. 

Sabah oturumu Fen, Mühendislik, Sağlık ve Yaşam Bilimleri Alanında Potansiyel İş Birlikleri 
Ve Etkileşim Paneli, öğleden sonra oturumu ise Sosyal ve Beşeri Bilimler Alanında Potansiyel 
İş Birlikleri ve Etkileşim Paneli olarak tasarlanmıştır. Sabah oturumuna sunumu ile katılım 
göstermiş olan araştırmacılar, öğleden sonraki oturumlar devam ettiği esnada Erciyes Üniversitesi 
bünyesinde bulunan Aşı Araştırma ve Geliştirme Uygulama Ve Araştırma Merkezi (ERAGEM), 
Erciyes Üniversitesi Nanoteknoloji Araştırma Merkezi (ERNAM) ve Betül Ziya Eren Genom 
ve Kök Hücre Merkezi’ne (GENKÖK) ziyarette bulunmuşlardır. Benzer şekilde öğleden sonra 
konuşmacı olarak yer alan katılımcılar sabah oturumları yapıldığı esnada, Kayseri Araştırma ve 
Uygulama Merkezi (KAYHAM) ve Erciyes Üniversitesi Edebiyat Fakültesi’ni ziyaret etmişlerdir.
Kurumlar arası etkileşimin artırılması amacıyla toplantılar düzenlenmiştir.

V. ÇALIŞTAYDA ELE ALINAN KONULAR

Çalıştayın birinci gününde, Erciyes Üniversitesi ve Koç Üniversitesi arasında olabilecek 
potansiyel iş birlikleri, güncel altyapı ve insan kaynağı durumları, ortak lisansüstü programların 
kurgulanması gibi benzeri hususlar katılımcılara aktarıldı.

İkinci gününde, Erciyes Üniversitesine ait araştırma ve inovasyon kapasitesi ile ilgili mevcut durum 

Koç Üniversitesi araştırmacılarının ERÜ Araştırma Merkezleri ve Fakülte ziyaretleri



ve yapılacak yönetimsel faaliyetlerle ilgili çalışmalar katılımcılarla paylaşıldı. Araştırmacıların 
Ar-Ge süreçlerine katılımlarını artırmak için yeni teşvik ödüllerinin duyurumu yapıldı.

Açılış konuşmalarında, ERÜ Rektörü Prof. Dr. Mustafa Çalış, üniversite için araştırma ve 
inovasyon süreçlerinin öneminden bahsetti. Koç Üniversitesi ile yapılacak olan bu etkinliğin, 
etkileşim ve iş birliğini artırması, ortak projeler çıkarılarak kurumsal kapasitelerin yükseltilmesi 
gerekliliğine vurgu yaptı. Koç Üniversitesi Rektör Yardımcısı Prof. Dr. M. İrşadi Aksun 
konuşmasında, Koç Üniversitesinin misyon, vizyon ve çalıştaya yönelik beklentilerinden 
bahsetti. Mevcut durumda Koç Üniversitesinin avantaj ve dezavantajlarını dile getiren Prof. 
Dr. Aksun, her iki kurum içinde var olan dezavantajların, güçlü yönlerin karşılıklı etkileşimle 
giderilebileceğini katılımcılara aktardı.

Koç Üniversitesi TTO Proje Destek Süreçleri Başarı Stratejisi adlı sunumda Koç Üniversitesi 
Teknoloji Transfer Ofisi (TTO) Direktörü Ebru Tan, Koç Üniversitesinin ulusal ve uluslararası 
fon kaynaklarından faydalanma süreçleri ile ilgili bilgi verdi. Özellikle araştırmacılardan 
gelen taleplerin karşılanması, uygun fona yönlendirilmesi ve proje sözleşme süreçleri ile ilgili 
bilgilendirmeler yaptı. Avrupa Birliği kapsamındaki fonlarda elde edilen başarılar hakkında 
istatistiki bilgiler paylaştı.

Koç Üniversitesi Translasyonel Tıp Araştırma Merkezi (KUTTAM) adına sunum gerçekleştiren 
Prof. Dr. İhsan Solaroğlu, KUTTAM’ın kuruluş süreci, altyapısı ve insan kaynağından bahsetti. 
Ar-Ge ve İnovasyon süresi boyunca sağlık alanı içerisinde disiplinlerarası çalışmanın öneminden 
söz etti. Merkezde geliştirilen ürün, metot ve süreçlerle ilgili bilgi verdi.

Erciyes Üniversitesi Betül Ziya Eren Genom ve Kök Hücre Merkezi (GENKÖK) adına sunum 
gerçekleştiren Prof. Dr. Yusuf Özkul, merkezin kuruluş süreci, altyapısı, insan kaynağı ve 
Merkezde geliştirilen proje ve tezler hakkında bilgi verdi.

Koç Üniversitesi Yüzey Araştırmaları Merkezi (KUYTAM) adına sunum gerçekleştiren         
Prof. Dr. Alphan Sennaroğlu, Merkezin insan kaynağı ve altyapısı; Fen, Mühendislik, Tıp ve 
Sosyal Bilimlerin merkezden nasıl faydalanabileceği ile ilgili bilgi verdi, devam eden Ar-Ge 
proje ve süreçlerinden bahsetti.

Erciyes Üniversitesi Nanoteknoloji Araştırma Merkezi (ERNAM) adına sunumu gerçekleştiren 
Doç. Dr. M. Serdar Önses, Merkezdeki bilimsel ve disiplinlerarası çalışmalardan, uluslararası 
iş birliklerinden, devam eden dış destekli proje süreçlerinden, Merkezin insan kaynağı ve 
altyapısından bahsetti. Koç Üniversitesi ile yapılabilecek iş birliği türleri üzerine önerilerini 
sundu.

Koç Üniversitesi ERC Projesi Tecrübe Paylaşımı adlı sunumu gerçekleştiren Dr. Öğr. Üyesi 
Elif Nur Fırat Karalar, genç bir araştırmacı olarak bilimsel kariyerini nasıl kurguladığından, 
çalışma alanlarından, motivasyon kaynaklarından söz etti. ERC projesini başarıya götüren temel 
unsurları vurgulayan Karalar, Koç Üniversitesi bünyesinde kurduğu Hücre İskeleti Laboratuvarı 
ile ilgili bilgi aktardı. Bu tür projelerin ve başarıların, araştırmacının motivasyonunu nasıl 
etkilediği yönünde ki tecrübelerini aktardı.

Koç Üniversitesi Anadolu Medeniyetleri Araştırma Merkezi (ANAMED) adına sunum 
yapan Dr. Buket Coşkuner, Merkez bünyesinde bulunan altyapı ve insan kaynağından bahsetti. 
Merkezde devam eden projeler ile ilgili bilgi aktardı. Merkez içinde bulunan araştırmacılara 
destek veren ANAMED bursları ve süreçleri hakkında bilgiler paylaşıp, Erciyes Üniversitesi ile 



yapılabilecek muhtemel iş birlikleri hakkında öneriler sundu.

Erciyes Üniversitesi Kayseri ve Yöresi Tarih Araştırmaları Merkezi (KAYTAM) ve Erciyes 
Üniversitesi Edebiyat Fakültesi adına sunum yapan Prof. Dr. Özen Tok, Merkez ve Fakülte 
bünyesinde yer alan altyapı ve imkânlardan bahsetti. KAYTAM olarak ellerinde bulundurdukları 
arşiv ve konuyla ilgili yapılan bilimsel çalışmalara vurgu yaptı.

Erciyes Üniversitesi, Edebiyat Fakültesi Sanat Tarihi Bölümü adına sunumunu yapan Prof. Dr. 
Nilay Çorağan, Erciyes Üniversitesi Sanat Tarihi Bölümü, yapısı, yaptığı çalışmalar ve çalışmalar 
sonucunda elde edilen çıktılardan bahsetti. Kayseri’de bulunan, sanat tarihi açısından zengin 
saha çalışma alanları ile ilgili bilgi verdi, yapılabilecek potansiyel iş birlikleri ile ilgili öneriler 
sundu.

Koç Üniversitesi Göç Araştırma Merkezi (MiReKoc) adına sunumunu yapan Prof. Dr. Ahmet 
İçduygu, yapılan çalışmalar ve mevcut insan kaynaklarından, devam eden Ar-Ge projelerinden 
ve disiplinlerarası çalışmalardan bahsetti. Ortak yapılabilecek yaz okulu, konferans ve proje 
konularıyla ilgili bilgilendirme yaptı.

Erciyes Üniversitesi, Göç Sosyoloji Araştırmaları adlı sunumunu yapan Doç. Dr. İlkay Şahin, 
Kayseri’nin tarihsel süreçte göç ve göç haritası üzerindeki yerinden, mevcut üniversitede 
gerçekleştirilen çalışma alanlarından ve yapılan projelerden bahsetti. Ortak yapılabilecek 
projeler ve çalışmalarla ilgili önerilerini sundu.

Koç Üniversitesi Arçelik Yaratıcı Endüstriler Araştırma Merkezi (KUAR) adlı sunumu 
yapan Prof. Dr. Oğuzhan Özcan,  Merkezin yapısından ve yürütülen çalışmalardan söz etti.
Akıllı teknoloji (IT) içeren çalışmalar ile ilgili bilgi verip, örnek çalışmalara ait sunumlar yaptı. 
Potansiyel ortaklık konularıyla ilgili öneriler sundu.

Erciyes Üniversitesi, Animasyon/Oyun ve Yenilikçi Teknolojiler Çalışmaları isimli sunumu 
yapan Dr. Öğr. Üyesi Levent Çoruh, Animasyon ve Oyun sektöründe yaşanan ilerlemeler, 
ERÜ’nün bu konuyla ilgili yaptığı çalışmalar ve projelerden bahsetti. Koç Üniversitesi ile ortak 
yapılabilecek faaliyet ve projelerle ilgili öneriler sundu.

Koç Üniversitesi Asya Çalışmaları Merkezi (KUASIA) adına sunumu yapan Dr. Öğr. Üyesi 
Burak Gürel, KUASIA’nın faaliyet alanlarından bahsetti. Asya çalışmalarının önemi, ortak 
yapılacak çalışmalar ve alanda yetiştirilecek lisansüstü öğrencilerin gerekliliği ile ilgili bilgi 
verdi. Merkezin gelecek vizyonunu katılımcılar ile paylaştı.

Erciyes Üniversitesi Avrasya Kore Araştırmaları Merkezi adına sunumu yapan Prof. Dr. Sırrı 
Göksel Türközü, yeni kurulan Araştırma Merkezinin misyon ve vizyonundan bahsetti. Kore ile 
devam eden iş birlikleri ve Erciyes Üniversitesi Edebiyat Fakültesi bünyesinde bulunan Doğu 
Dillerinin çalışma alanları hakkında bilgi verdi.

Erciyes Üniversitesi Güney Asya ve Asya Çalışmaları Ana Bilim Dalı adına sunumu yapan 
Doç. Dr. Ali Küçükler, Erciyes Üniversitesi içerisinde, Asya ve Güney Asya bölgelerine yönelik 
yapılan çalışmalardan bahsetti. Bahse konu araştırma alanlarının disiplinlerarası boyutta, Koç 
Üniversitesi ile yapılabilecek ortak proje ve faaliyetler ile ilgili öneri sundu.



Erciyes Üniversitesi Araştırma ve İnovasyon Faaliyetlerinde Genel Durum Değerlendirilmesi 
başlıklı sunumu yapan Rektör Prof. Dr. Mustafa Çalış, Araştırma Üniversitesi ile ilgili devam 
eden süreçte araştırmacıların motivasyonunu ve üniversite Ar-Ge çıktısındaki kaliteyi artırmak 
için 2020 yılı itibariyle hayata geçecek olan teşvik programından bahsetti. Üniversite için 
hazırlanan kısa ve uzun vade programlar ile ilgili bilgi verdi. Patent, yayın, proje, iş birliği gibi 
hususların önemine değindi.

Açık Arşiv/Açık Bilim ve ERÜ Uygulamaları isimli sunumu yapan Prof. Dr. Adem Kalınlı, 
bilgiye açık erişimin öneminden, dijital dönüşümün bilgiye ulaşıma etkisinden, YÖK’ün açık 
erişim ile ilgili düzenlemelerinden ve ERÜ’nün bu konjonktürdeki durumundan bahsetti. Açık 
arşiv kapsamında AVESİS yazılımı üzerinde yapılan değişiklikler ve diğer veri kaynakları ile 
entegrasyonu üzerine vurgu yaptı. Artık sadece atıf sayısının değil yapılan atıf kalitesinin de 
sınıflandırılması gerektiği ve bunun üzerine çalışmalar yapıldığı ile ilgili bilgi verdi.

ERÜ 2020-2023 Araştırma ve İnovasyon Vizyon Paneli kapsamında ilk sunumu yapan Rektör 
Yardımcısı Prof. Dr. Recai Kılıç, Araştırma Üniversitesi parametreleri ile ilgili bilgi verdi. Bu 
bağlamda ERÜ’nün performansındaki değişimi değerlendirmiş olup performansın artırılması 
için yapılması gereken değişikliler ve politikalar üzerine vurgu yaptı.  Sunumun sonunda Erciyes 
Üniversitesine yönelik, Erciyes Teknoloji Transfer Ofisi tarafından yapılan 2014-2018 Yetkinlik 
Analizinden bahsetti.

Panel çeşitli başlıklar altında katılımcılardan görüş alarak devam etti. İlk konu Personel 
başlığı üzerinden ilerledi. Bu kapsamda Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Murat Borlu, Araştırma 
Üniversitesi verileri üzerinde durdu. Proje ve yayın kalitesinin öneminin yanı sıra yeni atanacak 
araştırmacılara yönelik beklentilerden de bahsetti. Rektör Danışmanı Prof. Dr. Adem Kalınlı ise 
lisansüstü öğrencilere BAP tarafından verilebilecek destek kalemlerinden bahsetti ve lisansüstü 
öğrencilere yönelik burs programının gerekliliğini vurguladı. Bu bağlamda çalışmaların devam 
ettiğine dair bilgilendirme yaptı. Rektör Yardımcısı Prof. Dr. M. Sıtkı İlkay ise konuyla ilgili 
olarak kurumsal iç değerlendirme analizi yapılacağı ve bu analiz sonucunda personel istihdamı 
yapılacağını aktardı. Üniversitenin çok ciddi bir destek personeli problemi olduğuna değinip 
bu bağlamda fon kaynaklarından yararlanmanın önemini dile getirdi. Konuyla ilgili olarak 
Prof. Dr. Recai Kılıç, TÜBİTAK 2232, MEB Bursu gibi destek mekanizmalarıyla üniversitenin 
araştırmacı havuzunun genişletebileceğinden bahsetti.

İkinci konu olarak ise Kalite başlığı ile ilgili Prof. Dr. M. Sıtkı İlkay, Üniversitede yürütülen Kalite 
Süreçleri ile ilgili bilgiler vermiş olup, durum tespitine binaen strateji belgelerinin oluşturulması 
gereği vurgusunu yaptı. Sadece öğrenciyi mezun eden bir üniversite olmadıklarını, öğrencinin 
mezuniyet sonrası geri bildirimlerinin oldukça önemli olduğunu dile getirdi. Üniversitede devam 
eden akreditasyon süreçleri ile ilgili bilgi verdi. Kurum içi saha ziyaretleri ve dış değerlendirici 
süreçlerinden bahsetti.

Üçüncü konu olarak Altyapı ve Destek Hizmetleri başlığı ile ilgili Rektör Yardımcısı Prof. Dr. 
Murat Borlu, 2020’nin Erciyes Üniversitesi için kritik bir yıl olduğunu söyledi. Üniversitenin 
altyapı imkânlarının iyi olduğunu ama tanınırlığının zayıf olduğunu belirtti. 2019 yılında devlet 
teşviklerinde yaşanan kesintilerden dolayı bazı yatırımların durduğunu; ama Aşı Merkezi ile 
ilgili gelişmelerin devam ettiğini, 15 Temmuz yerleşkesinden geri taşınma süreci programının 
yapıldığından bahsetti. İstatistik ofisi açılması için çalışmaların devam ettiği ile ilgili bilgi verdi. 
Konuyla ilgili olarak BAP süreçlerinin altyapı güçlendirmesi etkinliği ile ilgili çalıştayda bir soru 
soruldu. Bu kapsamda Rektör Danışmanı Prof. Dr. Adem Kalınlı, BAP tarafından altyapı ve 



temel araştırma projelerine verilen desteklerden bahsetti; fakat imkanların kısıtlı olmasından 
dolayı kurum dışından alınan desteklerin, öneminin arttığını vurguladı.

Dördüncü konu olarak İş Birliği ve Etkileşim başlığı kapsamında Rektör Yardımcısı Prof. 
Dr. Recai Kılıç, Üniversite - Üniversite, Üniversite - Sanayi iş birliklerinin artmasının ve 
üniversitede geliştirilen teknolojinin, ticarileşmesinin öneminden bahsetti. Koç Üniversitesi, 
Özyeğin Üniversitesi ile yapılan ortak faaliyetlerden bahsedip, bu etkileşimin artırılması 
gerektiği vurgusunu yaptı. Konuyla ilgili Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Murat Borlu, disiplinler 
ve kurumlar arası çalışmanın gerekliliğinden bahsetti. Araştırmacıların, akademik ağlarını 
geliştirmesinin önemine vurgu yaptı. Özellikle görünürlüğün önemli olduğunu dile getirdi.  Bu 
bağlamda mesleğe yönelik sosyal medya ağlarında araştırmacıların bulunmasının öneminden 
bahsetti. Prof. Dr. M. Sıtkı İlkay, Koç Üniversite ile yapılan bu çalıştayın etkili olduğunu, ortak 
projeler çıkartılması gerektiğini belirtti. Rektör Danışmanı Prof. Dr. Adem Kalınlı, ulusal ve 
uluslararası iş birliğinin artırılmasını, araştırmacıların sürekli bir fon arayışı içinde olması 
gerektiğini söyledi. 100 Talep 100 Proje ve diğer Üniversite Sanayi etkileşiminin devam etmesi 
gerektiğini bunlardan faydalı sonuçlar çıkacağı inancında olduğunu dile getirdi.

Paneller bu konu ile son bulmuş, ardından çalıştay soru cevap şeklinde devam etmiştir.

VI. SONUÇLAR VE ÇIKARIMLAR

Çalıştay, planlandığı gibi iki gün sürmüş olup, panelistler tarafından gerçekleştirilen sunumlar, 
tartışmalar, açıklamalar dikkate alınarak aşağıdaki sonuçlar elde edilmiştir:
1. Erciyes Üniversitesi sahip olduğu nitelikli insan kaynağı ve güçlü alt yapısı sayesinde bilimsel 
ve teknolojik araştırma faaliyetleri açısından önemli bir yer edinmiş ve saygınlık kazanmıştır. 
Erciyes Üniversitesi’nin sahip olduğu yetkinlikleri devam ettirerek, bunu sürdürülebilir kılmak 
amacı yinelenmiştir. Yapılan çalıştayda bu durum güçlü bir şekilde vurgulanmış ve tüm 
birimlerce de sahiplenilmiştir.

2. Erciyes Üniversitesi ve Koç Üniversitesi arasında özellikle uluslararası projelerde iş birliğine 
gidilmeli, üniversite ve akademisyenlerimizin uluslararası fonlarda ki temsili artırılmalıdır.

3. Çalıştayın, Türkiye’nin önde gelen üniversiteleri ile benzer bir kurguyla bir sonraki yıl  yeniden 
yapılması kanaati oluşmuştur.

4. Üniversite bünyesinde yer alan araştırma merkezleri personel ve altyapı anlamında 
güçlendirilmelidir. Bu bağlamda dış destekli projelerle nitelikli insan kaynağı ihtiyaçları 
giderilmelidir.

5. Uluslararası fonlarla ilgili farkındalığın artırılarak, üniversitenin bu fonlardan faydalanma 
oranı artırılmalıdır.



6. Uluslararası etkileşimin geliştirileceği faaliyetlere katılım gösterilmeli, özellikle Ufuk 2020 
kapsamında ki proje konsorsiyumları içerisinde yer alınması sağlanmalıdır.

7. Üniversite - Üniversite, Üniversite - Sanayi etkileşim ve iş birliği artırılmalıdır.

8. Üniversitenin altyapısı ve insan kaynağı proje konsorsiyumları kurmak için düzenlenen bilgi 
günlerinde tanıtılmalı, bu bağlamda faaliyetlere katılım gösterilmelidir.

9. Disiplinlerarası çalışmaya önem verilmeli, bu bağlamda konu bazlı odak grup çalışmaları 
yapılmalı ve teşvik edilmelidir.

10. Çalıştay kapsamında hazırlanan ERÜ Yetkinlik Analizi sonuçlarına göre ERÜ Ar-Ge Strateji 
Belgesi hazırlanmalıdır.

11. Üniversite bünyesinde veya dışarıda bulunan merkezler ile ortak altyapı kullanımı 
artırılmalıdır.

12. Açık erişim kapsamında faaliyetler düzenlenmeli, bu bağlamda farkındalık artırılmalıdır.

13. Nitelikli insan kaynağını üniversite bünyesine kazandırmak için lisansüstü öğrencilere 
yönelik burs mekanizmaları geliştirilmelidir.

14. Doktora sonrası araştırmacıların, üniversite bünyesinde araştırmalarına devam edebilmesi 
için yeni mekanizmalar geliştirilmelidir.

15. TÜBİTAK tarafından açılan özel çağrılara (2244, 1004, Sayem vb. ) azami ölçüde katılım 
sağlanmalıdır.

16. Fakülte ve araştırma merkezleri için karne hazırlanmalı, performanslarının takip edilebilirliği 
artırılmalıdır.

17. Sosyal ve Beşeri Bilimler alanında Ar-Ge faaliyetlerinin artırılması, dış kaynaklı fonlardan 
daha fazla faydalanılması ile ilgili çeşitli çalışmalar yürütülmelidir.

18. Ufuk 2020 kapsamında yer alan ERC fonlarıyla ilgili bilgi ve farkındalık seviyesi artırılmalıdır.

19. Akredite olmuş bölüm sayısı artırılmalıdır.

20. Araştırmacıların Arbis, Avesis, Cordis gibi veri tabanlarında bilgilerinin güncel olması 
sağlanmalıdır.

21. Çalıştay, makro politikaları belirlenmesi amacıyla faydalı olmuş ancak özelde odak grup 
çalışmalarının yapılmasının gerekliliği görülmüştür. Araştırma ve İnovasyon konulu birim bazlı 
çalışmaların başlatılması gereklidir.



EK I
PROGRAM AKIŞI, GERÇEKLEŞTİRİLEN SUNUMLAR

3 ŞUBAT 2020- PAZARTESİ

AÇILIŞ KONUŞMALARI

Prof. Dr. Mustafa ÇALIŞ
Erciyes Üniversitesi Rektörü
09:10

Araştırma ve İnovasyon Çalıştayı açılış konuşması Erciyes 
Üniversitesi adına Rektör Prof. Dr. Mustafa Çalış tarafından 
yapıldı. Rektör konuşmasında “Ulusal ve uluslararası 
iş birliklerinin güçlendirilmesi, disiplinlerarası çalışma 
ekosisteminin kurulması gerekliliğine dikkat çekerek, 
özellikle Sosyal Beşeri Bilimlerden Sağlık Yaşam Bilimlerine 
kadar tüm alanlarda iş birliklerinin artması gerektiğini 
söyledi. Bu kapsamda Teknopark ve Erciyes Teknoloji 
Transfer Ofisinin önemli süreçleri üstlendiğini vurguladı. 
Bu çalıştay sonucunda Erciyes Üniversitesinin birçok alanda 
uluslararası deneyimi olan Koç Üniversitesinden destek 
almayı umut ettiğini belirterek sözlerini tamamladı.

Prof. Dr. M. İrşadi AKSUN
Koç Üniversitesi Rektör Yardımcısı
09:18

Araştırma ve İnovasyon Çalıştayı açılış konuşması Koç 
Üniversitesi adına Rektör Yardımcısı Prof. Dr. M. İrşadi 
Aksun tarafından yapıldı. Konuşmaya davet için teşekkür 
ederek başlayan Aksun, bu tür iş birliği hedeflerinin 
Türkiye’de fark yaratacak türden çalışmalar olduğuna 
dikkat çekti. Erciyes Üniversitesi altyapısı ve mekânsal 
avantajları ile kıyaslandığında Koç Üniversitesinin daha 
küçük bir üniversite olduğunu belirtti. Koç Üniversitesi 
ile aynı misyon ve vizyonu taşıyan Erciyes Üniversitesi 
gibi üniversitelerle iş birliklerinin artırılmasının önemine 
değindi. Koç Üniversitesinin çevik ve hızlı hareket 

edebildiğini bu bağlamda birliktelik doğarsa, daha etkin sonuçlar verebileceğinden bahseden 
Aksun, 21. yüzyılda her bölümün birbirine ihtiyacı olduğunu, günümüz dünyasında tüm 
alanların birbiri ile etkileşim içinde; mühendislik alanlarından tıpa, bilgisayar bilimlerinden 
psikoloji sosyoloji gibi bölümlere iç içe olduğu vurgusunu yaptı. Bu bağlamda ERÜ ile yapılacak 
iş birliklerine hazır olduklarını dile getirdi. İki üniversitenin de üstün olduğu yönlerinin iş 
birliği ile birleşerek dezavantajlı olunan hususlardaki eksikliklerin giderebileceği vurgusu yaptı. 
Erciyes Üniversitesinin Sanayi İş birliği içeren projelerde iyi olduğu, Koç Üniversitesinin de 
Avrupa Birliği fonlarında iyi olduğu, bu bağlamda birçok iş birliği yapılabileceği vurgusunu 
yaptı. Bu çalıştay sonucunda ortaya çıkacak iş birliklerini merakla beklediğini ifade eden Aksun, 
yöneticiler sadece imza atar ama işi yapacak araştırmacılar, öğrencilerdir. Bu iş birliğini beraber 
hayata geçirmeliyiz diyerek sözlerine son verdi.



KOÇ ÜNİVERSİTESİ TTO PROJE DESTEK SÜREÇLERİ BAŞARI STRATEJİSİ

Ebru Tan
Koç Üniversitesi Teknoloji Transfer Ofisi Direktörü
09:25

Sözlerine davet ve etkinlik için sözlerine teşekkürle 
başlayan Tan, Koç Üniversitesi ile Erciyes Üniversitesi 
arasındaki iş birliğinin fark yaratacak türden bir model 
olabileceğini vurguladı. Bu bağlamda Erciyes Üniversitesi 
ve Koç Üniversitesinin altyapıları ve imkanları birleştiği 
takdirde etki değeri yüksek  iş birlikleri çıkabileceğini 
belirtti. 
Tan; Koç Üniversitesi Teknoloji Transfer Ofisinin 2009 
yılında kurulup 2012’de TÜBİTAK 1513 desteğini almaya 
başladığını, ofis olarak hibe destek takibi, ulusal ve 
uluslararası hibe programlarının duyurulması, araştırma 

önceliklerinin çağrı öncelikleri ile eşleştirilmesi, ortak arayışları, 1004-1003 veya uluslararası 
konsorsiyumlarla ortaklık kurma, girişimcilik, lisanslama, devir, patentleme desteklerini 
verdiklerini, fikri haklar desteği gibi hizmetler sağladıklarını, Üniversite-Sanayi iş birliği 
modelinin ise kontratlı projelerle ilerlediğini söyledi.
Üniversitenin akademisyen sayısının az olmasından kaynaklı tüm araştırmacılarla tanışma 
imkanlarının olduğuna değinen Tan, proje hazırlık sürecinden yürütme sürecine kadar tüm 
aşamalarda TTO olarak destek verdiklerini belirtti. 
Ufuk 2020 Bilimsel Mükemmeliyet araştırma destek programlarından biri olan ERC fonuna 
Koç Üniversitesi Rektörlüğü’nün oldukça önem verdiğini, Türkiye’de en çok ERC desteği olan 
kurum olduklarını, bu durumun Koç TTO’ya çok büyük bir tecrübe kazandırdığından bahsetti. 
Kurumda yürütülen ERC projelerinin sosyal beşeri bilimlerden, fen ve mühendislik bilimlerine 
kadar geniş bir yelpazede olduğunun vurgusunu yaptı.
Kendi bünyelerinde araştırmacıların ön çalışmalarını gerçekleştirebilmeleri için 50 Bin TL 
üst limitli destek verdiklerini devamında ise araştırmacıların daha büyük bütçeli fonlara 
yönelmelerini istediklerini belirtti.

 ERÜ Rektörü tarafından Koç Üniversitesi konuşmacılarına plaket takdimi



Fen, Mühendislik, Sağlık ve Yaşam Bilimleri Alanında Potansiyel İş Birlikleri Ve Etkileşim 
Paneli

Moderatör: Prof.Dr. Murat Borlu (Rektör Yardımcısı)
10.20

Katılımcılar: Dr. Öğr. Üyesi Elif Nur Fırat Karalar, Prof. Dr. İhsan Solaroğlu,                                                             
Prof. Dr. Alphan Sennaroğlu, Prof. Dr. Yusuf Özkul, Doç. Dr. M. Serdar Önses 

Prof. Dr. İhsan Solaroğlu
Koç Üniversitesi Translasyonel Tıp Araştırma Merkezi (KUTTAM) Direktörü

Sözlerine davet için teşekkür ederek başlayan Solaroğlu, 2015 Yılında Kalkınma Bakanlığı çağrısı 
kapsamında biyomedikal alandaki eksikliği gidermek için yola çıktıklarını ve merkezi kurmak 
için faaliyetler gerçekleştirdiklerini belirtti. Türkiye’deki en büyük eksikliğin disiplinlerarası 
çalışma kültürünün yetersiz olmasıdır diyerek sözlerine devam eden Solaroğlu, Türkiye’de 
çok iyi  mühendislik üniversiteleri ve çok iyi tıp fakültelerinin olduğunu ama her iki alanı da 
başarıyla yürüten üniversitenin mevcut olmadığını dile getirdi.
Bu bağlamda geçtiğimiz sene 25. yılını kutlayan ve 10 yıldır Koç Üniversitesi bünyesinde bulunan 
Tıp Fakültesine araştırma ruhu eklenmesiyle bu eksikliğin giderilmesinin hedeflendiğinden 
bahsetti. Merkezin sloganının “Duvarları yıkıyoruz!” şeklinde olduğunu, burada iş birliğini 
engelleyen duvarların aşılması gerekliliğini vurguladıklarını dile getirdi.
Tıp alanındaki araştırmalarda en önemli sorunlardan birisinin yüksek hekimlik egosu olduğunu 
dile getiren Solaroğlu, KUTTAM’da yaşam bilimleri, sosyal bilimler, mühendislik ve tıp ile iş 
birliği yaratmanın amaçlandığını dile getirdi. Çağımızda inovasyona tıp ile diğer alanların ancak 
ve ancak birlikte çalışması ile ulaşabilineceğini vurguladı.
Türkiye’de inovasyon ekosistemini oluşturan her şeyin mevcut olduğunu fakat koordinasyon 
ve motivasyon eksikliğinden istenilen çıktıların oluşmasında yetersiz kalındığını vurguladı. 
KUTTAM’da melek yatırımcılara kadar herkesin yer alacağı bir sistem tasarladıklarını sözlerine 
ekledi.
Parkinson hastalığı ile ilgili olan proje örneğini aktaran Solaroğlu, Cerrahpaşa ile de klinik 
araştırmalarının birlikte yapıldığını, hatta Amerika’da ticarileşme sürecinde olduğunu, bu 
araştırmaların ve ilaçların çok yüksek rakamlarda önemli bir rol oynadığını belirtti.



Prof. Dr. Yusuf Özkul
Betül Ziya Eren Genom ve Kök Hücre Merkezi Müdürü

Solaroğlu’na hak vererek sözlerine başlayan Özkul, “Gerçekten artık yaşam bilimlerinde çalışma 
yapmak bir ekip gerektiriyor. Ekip kurulursa iyi yol alıyorsunuz. Kurulmazsa bireysel olarak 
çok ilerlenemez. Nature dergisinin son çıkan sayısında gelecek on yıldaki hangi bilim dallarına 
yatırım yapılmalı bu tartışılmıştı. Listede yapay zeka, mikrobiyom, kök hücre, genom izleme, 
yer çekimi dalgaları ve kuantum bilgisayarları var. Gelecekteki en iyi gelişecek olan mikrobiyom, 
kök hücre, genom izleme alanlarında çalışmalar yapıyoruz. Yapay zeka konusunda ise genom 
dizilimlerinin ve elde edeceğiniz verilerinin eğer biyofarmatik analize doğru yönelendirmesseniz 
machine learning yapamıyorsunuz dolayısıyla yönlendirme yapamıyorsunuz demektir.” dedi.
GENKÖK’ün bu yatırım alanlarından beş tanesi ile ilgili faaliyet gösterdiğini dile getirdi. 
Merkezin 2012 yılında hayırsever ve devlet desteği ile kurulduğunu, 14 alt departmandan 
oluştuğunu katılımcılara aktardı.
Merkezin sahip olduğu altyapılardan; GMP laboratuvarından, proteomiks biriminden, bitki 
ile ilgili birimlerinden, hayvan laboratuvarı kapasitesinden, transgenetik gen çalışmalarından, 
metagenom ile ilgili faaliyetlerinden, biyobank biriminden bahsetti.
Biyobank birimi ile ilgili Orta Anadolu Kalkınma Ajansına teşekkür etti.
Merkezde yürütülen projelerden ve yayınlardan bahseden Özkul, 260 civarı proje yürütüldüğünü 
bunların 40 civarının TÜBİTAK projesi olduğunu, 300 civarının GENKÖK adresli makale 
olduğunu dile getirdi. 
İnsan kaynaklarının kalitesinin artırılması için her yıl 125 civarı öğrencinin zorunlu stajlarını 
Merkez’de yaptığını söyledi.

Prof. Dr. Alphan Sennaroğlu
Koç Üniversitesi Yüzey Araştırmaları Merkezi Direktörü

Merkezin 2011 yılında bakanlık desteği ile kurulduğunu dile getiren Sennaroğlu, yüzey 
araştırmaları konusundaki Türkiye’deki ilk merkez olduğunu belirtti.
Merkezde yedi tematik laboratuvar olduğunu bu altyapının tüm birimlerin kullanımına açık 
olduğunu katılımcılara aktardı.

Doç. Dr. M. Serdar Önses
Erciyes Üniversitesi Nanoteknoloji Araştırma Merkezi Müdürü

Merkezin 2013 yılında faaliyet göstermeye başladığını belirterek sözlerine başlayan Önses, 
merkezin amacının hem üniversite içi ve dışı hem de sanayiden araştırmacıların hizmet 
taleplerini karşılamak olduğunu söyledi.
ERNAM’ın faaliyetlerinin beş ana başlık altında olduğunu dile getiren Önses, bunların bilimsel 
çalışmalar, endüstriyel uygulamalar, eğitim-öğretim faaliyetleri, disiplinlerarası çalışmalar, 
ulusal ve uluslararası iş birlikleri olduğunu katılımcılara aktardı.
Koç Üniversitesi ile yapılabilecek iş birlikleri kapsamında “öğrenci ve uzman değişimi” 
olabileceğini vurguladı.

Dr. Öğr. Üyesi Elif Nur Fırat Karalar
ERC Projesi ile İlgili Tecrübe Paylaşımı 

Bir ERC projesinin devam etmekte olduğunu diğer ERC projesini ise bu sene verdiğini belirtilerek 
sözlerine başlayan Karalar, 2014 yılında Koç Üniversitesi bünyesinde hücre iskeleti konusu 



üzerine laboratuvar kurulum sürecinden ve bu süreçte elde ettiği deneyimlerden bahsetti. 
ERC projesinin detaylarından bahseden Karalar, devamında ERC projelerinin özelliğini ve 
kabul sonrası fonlama sürecini katılımcılara aktardı.

Sosyal ve Beşeri Bilimler Alanında Potansiyel İş Birlikleri ve Etkileşim Paneli

Moderatör: Prof. Dr. M. Sıtkı İlkay
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Katılımcılar: Dr. Buket Coşkuner, Prof. Dr. Özen Tok, Prof. Dr. Nilay Çorağan,                                              
Prof. Dr. Ahmet İçduygu ve Doç. Dr. İlkay Şahin

Dr. Buket Coşkuner
Koç Üniversitesi Anadolu Medeniyetleri Araştırma Merkezi (ANAMED) Yöneticisi 

Davet için teşekkür ederek sözlerine başlayan Coşkuner, ANAMED in faaliyetlerinden bahsetti. 
Merkezin Anadolu’nun geçmişi hakkında bilimsel çalışmaları desteklemek amacıyla kurulmuştur. 
ANAMED’in burs sağladığı, yaz programı düzenlediğini katılımcılara aktardı. Bahse konu burs 
ve program hizmetlerinin detayı ile ilgili bilgilendirme yaptı.  Merkez bünyesindeki kütüphane 
ile ilgili bilgi verdi. Erciyes Üniversitesi ile ortak yapılabilecek çalışmalara değinen Coşkuner, 
ANAMED bursları ve ulusal ve uluslararası fonlarına Erciyes Üniversitesi ile birlikte başvuru 
yapılabileceğinden bahsetti.

Prof. Dr. Özen Tok
Kayseri ve Yöresi Tarih Araştırmaları Merkezi (KAYTAM) Müdürü 

KAYTAM’ın sahip olduğu fiziki ve araştırma altyapılarından bahsederek sözlerine başlayan 
Tok, Merkezin arşiv altyapısı ile ilgi bilgi verdi. Arşivde bulunan dosyaların içeriği katılımcılara 
aktarıldı. Merkez olarak her türlü iş birliğine açık olduklarını dile getirdi.

Prof. Dr. Nilay Çorağan
Edebiyat Fakültesi Sanat Tarihi Bölüm Başkanı

Kayseri’nin sahip olduğu kültürel mirastan bahsederek sözlerine başlayan Çorağan, Koç 
Üniversitesi ile ortak çalışılabilecek Kayseri’de bulunan tarihi envanterlerle ilgili bilgi verdi. 



Beştepeler sur kalıntıları, Gereme, Soğanlı Vadisi, Gesi gibi Kayseri’de sanat tarihi alanında 
çalışma yapılacak yerlerden ve bu yerlerin sanat tarihi açısından öneminden bahsetti.

Prof. Dr. Ahmet İçduygu
Koç Üniversitesi Göç Araştırma Merkezi (MiReKoc) Direktörü 

Merkezin misyonunu yenilikçi bir bakış açısı ile göç araştırmaları olarak tanımlayan İçduygu, 
göç araştırmalarının giderek disiplinlerarası bir hal aldığından bahsetti.
Merkezin amacının sadece Türkiye merkezli göçler olmadığını, dünya genelinde göç konularına 
değinmek olduğunu bu bağlamda merkezin kurulduğunu katılımcılara aktardı. Göç araştırmaları 
konusunda 44 adet projeye dahil olduklarını bunların sekiz tanesinin Koç Üniversitesi ve merkez 
tarafından yürütüldüğünü dile getirdi.
Erciyes Üniversitesi ile ortak yayınlar ve projeler yapılabileceğini dile getiren İçduygu, bu tür iş 
birlikleri ile nitelikli çıktıların sayısının artabileceğini belirtti.

Doç. Dr. İlkay Şahin
Uygulamalı Sosyoloji Ana Bilim Dalı Öğretim Üyesi

Şahin konuşmasının üç kısımdan oluştuğunu birinci kısımda Kayseri’nin nasıl bir göçmen 
kültür sahasında olduğu, ikinci bölüm de Erciyes Üniversitesinde yapılan göç ve göçmenlik ile 
ilgili çalışmalardan son olarak potansiyel iş birliklerinden bahsedeceğini belirtti.
Kayseri merkezinde göç süreçlerinin tarihçesine değinen Şahin, Erciyes Üniversitenin kurmayı 
planladığı Göç Araştırmaları Merkezi ile ilgili çok disiplinli olması gerektiğini dile getirdi. Bu 
alanda yapılması gereken sempozyum ve çalıştayların öneminden bahsetti. 

Sosyal ve Beşeri Bilimler Alanında Potansiyel İş Birlikleri ve Etkileşim Paneli
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Katılımcılar: Prof. Dr. Oğuzhan Özcan, Dr. Öğr. Üyesi Levent Çoruh,                                                                                                         
Dr. Öğr. Üyesi Burak Güzel, Prof. Dr. Sırrı Göksel Türközü, Doç. Dr. Ali Küçükler

Prof. Dr. Oğuzhan Özcan 
Arçelik Yaratıcı Endüstriler Araştırma Merkezi (KUAR) Direktörü
 
KUAR’ın geleceği şekillendirme üzere IT, giyilebilir teknolojiler vb. alanlarda süreç ve kullanıcı 
odaklı çalışmalar yaptığını, endüstriye sonuç odaklı çözümler ürettiklerini dile getirdi.
Merkezde geliştirilen ürün ve süreçlerden bahseden Özcan, mühendisliğe, lisansüstü ve doktora 
anlamında insan kaynağına ihtiyaç olduğunu ekledi. 

Dr. Öğr. Üyesi Levent Çoruh
Güzel Sanatlar Fakültesi Görsel İletişim Tasarımı Öğretim Üyesi

Bölümde yapılan Erasmus+ projesinin çıktılarını katılımcılarla paylaşan Çoruh, animasyon 
tasarımının öneminden ve yapılan iş birliklerinden bahsetti.
Araştırma ekibinin animasyon konusunda yeterlilikleri üzerine vurgu yapıldı. Ayrıca oluşabilecek 
potansiyel iş birlikleri üzerinde duruldu.
Sunum esnasında bölümde yapılan çalışmalarla ilgili video gösterimi yapıldı.



Dr.Öğr.Üyesi Burak Gürel
Koç Üniversitesi Asya Çalışmaları Merkezi (KUASIA) Eşdirektörü 

KUASIA’nın çalışma şeklinden bahsederek sözlerine başlayan Gürel, Asya ile ilgili çalışmalarda 
en önemli sorunun dil bilen ve çalıştığı ülkeyi orijinal kaynaktan okuyup izleyebilen 
araştırmacıların yetersiz olduğundan bahsetti. Diğer en önemli sorunun ise çalışılan bölgenin iç 
dinamiklerini, tarihini bilen uluslararası ilişkiler bilimine dayanan araştırmacıların sayısının az 
olması olduğunu söyledi.
Merkezin amaçları arasında dergi, kitap, rapor yayınlamak olduğunu dile getiren Gürel, 
bu bağlamda nitelikli iş birlikleri geliştirebileceklerini, dünya genelinde alanında uzman 
araştırmacıları Merkezde misafir etmek istediklerini belirtti. 
Asya çalışmalarının lisansüstü seviyede daha önemli bir hale gelmesi gerektiğini vurgulayan 
Gürel, bölge dillerini bilen insan yetiştirmenin öneminden bahsetti.
KUASIA’nın birçok başkonsolosu ağırladığını belirten Güren, Asya konusuyla ilgili etkinlikler 
düzenlemek istediğini bu bağlamda iş birlikleri yapılabileceğini belirtti.

Prof. Dr. Sırrı Göksel Türközü
Avrasya Kore Araştırmaları Merkezi Müdürü 

Erciyes Üniversitesi bünyesinde bulunan Doğu Dilleri ve Edebiyatı bölümünden bahseden 
Türközü, Kore’de bulunan 12 farklı üniversite ile yapılan iş birliklerini anlattı. Kore üzerine 
yapılacak araştırmalar için iş birliği yapmak istediğini aktaran Türközü, Koreli düşünür ve 
sanatçıları çağırarak etkinlikler yapmak istediğini belirtti.

Doç. Dr. Ali Küçükler
Asya ve Güney Asya Çalışmaları Ana Bilim Dalı Başkanı

2018 yılında kurulan Güney Asya ve Asya çalışmaları ile ilgili bilgi vererek sözlerine başlayan 
Küçükler, bu alanda çalışan ekibin sahip olduğu yetkinliklerden bahsetti. Neden Güney Asya’nın 
çalışılması gerektiğini, bu bölgenin kendisiyle sınırlı kalmayıp çevresini de etkileyen bir bölge 
olduğunu dile getirdi.
KUASIA ile yapılabilecek iş birliklerini eğitim öğretim, proje ve bilimsel etkinlikler başlıklarında 
olabileceğini aktaran Küçükler, ortak diploma, ortak tez danışmanlığı, öğretim elemanı 
hareketliliği, proje mentorluğu gibi konularda iş birliği içerisinde olunabileceğini belirtti. Düzenli 
olarak yapılan ADES sempozyumunun bu sene Koç Üniversitesi iş birliği ile düzenlemeyi teklif 
ettiklerini iletti.



2. GÜN
ERCİYES ÜNİVERSİTESİ ARAŞTIRMA VE İNOVASYON FAALİYETLERİNDE GENEL 
DURUM DEĞERLENDİRİLMESİ

ERÜ 2018-2019 FAALİYETLERİNİN DEĞERLENDİRMESİ VE 2020 AR-GE TEŞVİK 
ÖDÜL PROGRAMININ TANITILMASI

Prof. Dr. Mustafa Çalış
10:10

Etkinliğin Koç Üniversitesi iş birliği ile yapılan bölümü 
için değerlendirmelerle sözlerine başlayan Çalış, bu tür 
etkinliklerin devam edeceğini benzer şekilde Bilkent, 
Sabancı gibi başarılı üniversiteler de bir araya gelineceğinin 
bilgisini verdi.
Ortak çalışma kültürünün üniversite içerisinde geliştiğini 
vurgulayan Çalış bununla yeterli kalınmayıp bu tür iş 
birliklerini daha öteye taşıyarak uluslararası üniversitelerle 
ortak yayın ve proje çıkartılması gerekliliğinin öneminden 
bahsetti.

YÖK tarafından açıklanan akademik teşviklerin üzerine Erciyes Üniversitesi olarak ne yapabiliriz 
diye düşündüklerini söyleyen Çalış, 2020 yılında uygulamaya geçecek teşvik sisteminden 
bahsetti.

AÇIK ARŞİV/AÇIK BİLİM VE ERCİYES ÜNİVERSİTESİ UYGULAMALARI 

Prof. Dr. Adem Kalınlı
10:26

Bilim dünyasında yaşanan değişiklikler ve araştırma 
üniversitelerinin performans göstergelerine değinerek 
sözlerine başlayan Kalınlı, bilginin üretilip nihai okuyucuya 
sunulması sürecinden bahsetti. Sözlerinin devamında 
akademik çıktının kalitesinde ve kalite anlayışında yaşanan 
değişikliklere vurgu yapan Kalınlı, açık yayının öneminden 
ve oluşturduğu algıdan bahsetti. Özellikle açık erişimin 11. 
Kalkınma Planına alındığı üzerinde duran Kalınlı, Avesis 
programında bu konuyla ilgili yaptıkları ve yapacakları 
değişiklikler ile ilgili bilgi verdi.

Aynı zamanda Avesis programının diğer veri kaynakları ile entegrasyonun artığının, ders 
notları, projeler, sınav sorularına kadar hepsinin program üzerinden paylaşılabileceği bir ara 
yüz tasarladıklarını belirtti.



ERÜ 2020-2023 Araştırma ve İnovasyon Vizyon Paneli
 
Moderatör: Prof. Dr. Recai Kılıç

Katılımcılar: Prof. Dr. Recai Kılıç (Rektör Yardımcısı), Prof. Dr. M. Sıtkı İlkay (Rektör 
Yardımcısı), Prof. Dr. Murat Borlu (Rektör Yardımcısı), Prof. Dr. Adem Kalınlı ( Rektör 
Danışmanı)
10:53

Prof. Dr. Recai Kılıç 

YÖK tarafından açıklanan araştırma üniversitesi 
kriterlerinden bahseden Kılıç, teker teker 33 farklı veri seti 
üzerinde durdu. Mevcut araştırma üniversiteleri arasında 
Erciyes Üniversitesinin konumunu katılımcılara aktardı. 
Bu bağlamda geliştirilen politikalardan bahsetti. 2019 yılı 
TÜBİTAK’tan destek alınan ve sözleşmesi gelen proje 
sayısının 34 olduğunu sözleşmesi gelmeyenlerle beraber 
44 adet projenin desteklendiğini, bu bağlamda ETTO 
ya verdiği destek için teşekkür ederek sözlerine devam 
eden Kılıç, öğretim üyesi başına düşen yayın sayısının 

artırılması gerektiğini vurguladı. Patent başvuru sayılarında yaşanan gelişmeler ve doktora 
öğrenci sayılarında yaşanan artıştan dolayı memnuniyetini dile getiren Kılıç, bu ivmenin 2020 
yılı içerisinde de sağlaması gerektiğini vurguladı. TÜBA ödüllerinin üniversite için öneminden 
bahseden Kılıç, 2019 yılında ödül alan araştırmacılara tekrar çalışmaları için teşekkür etti. 
Ayrıca TÜBİTAK 2244 programına 2019 yılında yapılan başvuru sayılarının 3’ten 14’e 
yükseldiğini belirten Kılıç bu sayının giderek artacağını beraberinde bu tür projelerle üniversite 
sanayi iş birlikli yayın sayısının da artacağını umduğunu dile getirdi.  YÖK’ün üniversitelerden 
beklediklerini maddeler halinde açıklayan Kılıç, ETTO tarafından yapılan yetkinlik analizinden 
bahsederek sözlerini tamamladı.



Konu Başlığı: Personel

Prof. Dr. Murat Borlu: Nitelikli akademik çıktı oluşturma potansiyeli olan araştırmacıların ve 
hatta öğrencilerin üniversite bünyesinde bulundurulması gerektiğini vurgulayan Borlu, insan 
kaynağı ihtiyacının karşılanabilmesi için bursiyelerin sayısının artırılması gerektiğini, bunun 
TÜBİTAK 2244, YÖK 10/2000 vb. kaynaklarla sağlanabileceğini  katılımcılara aktardı.
Prof. Dr. Recai Kılıç: Doktora sonrası araştırmacıların ilk defa üniversitede bursla akademik 
istihdamının sağlandığını katılımcılara aktardı. Ayrıca TÜBİTAK 2232 Lider Araştırmacı 
çağrısından biyomedikal ve nanoteknoloji alanında çalışan bir araştırmacının üniversiteye 
kazandırıldığını belirten Kılıç, MEB ve YÖK bursları ile yurtdışında lisansüstü eğitimini 
tamamlamış araştırmacılarında üniversiteye kazandırılması gerektiğinin önemine vurgu yaptı.
Prof. Dr. Adem Kalınlı: Doktora sonrasında ilk yedi yıl içerisinde olan araştırmacıların belirli 
bir ücret karşılığında BAP’dan burs alabildiklerini aktaran Kalınlı, bu bursiyelerin sayısının 
artmasının öneminden bahsetti. Ayrıca lisansüstü öğrencilere burs vermek istediklerini fakat 
yasal sıkıntılardan dolayı bunun henüz mümkün olmadığını belirtti.
Prof. Dr. M. Sıtkı İlkay: Yakın bir zamanda kurumsal değerlendirme analizinin yapılacağından 
bahseden İlkay, bu değerlendirmeden çıkan sonuçlara göre personel istihdamının olacağını 
belirtti. İnsan kaynağı temini konusunda ulusal veya uluslararası proje fonlarından alınan 
desteklerin bursiyer istihdamı konusunda öneminden söz etti.

Konu Başlığı: Kalite ve Akreditasyon

Prof. Dr. M. Sıtkı İlkay: 
Üniversitenin durum tespiti ve strateji belirlemesi gerektiğini vurgulayarak sözlerine başlayan 
İlkay, üniversite ile ilgili yapılacak olan bu analizin her parametreye etkisi olacağını belirtti. 
Üniversitede yürütülen kalite faaliyetlerinden ve kurumsal dış değerlendirme süreçlerinden 
bahsetti. Kalite kapsamında düzenlenen eğitimlerde 1000’den fazla kişinin sertifikalı eğitim 
aldığını dile getiren İlkay, sadece öğrenciyi mezun etmenin yeterli olmadığı aynı zamanda 
mezuniyet sonrası geri bildirimler alınması gerekliliğinin öneminden bahsetti. Bu bağlamda 
çalışmalar yapıldığı aktardı.
Üniversitede gerçekleştirilen akreditasyon süreçlerinin hız kazandığını söyleyen İlkay, akredite 
edilmiş bölüm sayısını 30’un üzerine çıkarmayı hedeflediklerini söyledi. Bu bağlamda dekanlara 
teşekkür eden İlkay, kurum içi ve kurum dışı ziyaretlerin başladığını belirtti.

Konu Başlığı: Altyapı ve Destek Hizmetleri

Prof. Dr. Recai Kılıç: Erciyes Üniversitesinin araştırma merkezleri, TTO’su ve teknoparkında 
bulunan 230’u aşkın firması ile güçlü bir niteliğe sahip olduğunu belitti.
Prof. Dr. Murat Borlu: Üniversitenin mevcut altyapısının birçok araştırma faaliyetini yapmak 
için yeterli olduğunu vurgulayarak sözlerine başlayan Borlu, altyapıda hali hazırda neler 
olduğunun bilinmesi gerektiğini, var olan envanterin çok etkin bir şekilde kullanılmasının 
önemini dile getirdi.
Aşı Merkezi’nde gelişmelerin devam ettiğini vurgulayan Borlu, 15 Temmuz kampüsünde 
gerçekleşmesi planlanan taşınma süreci ile ilgili bilgilendirme yaptı. Ayrıca yeni yapılan binasıyla 
Diş Hekimliği Hastanesinin Türkiye’de tek olduğunu söyledi. İstatistik ofisinin açılması ile ilgili 
faaliyet yürütüldüğü hakkında da bilgiler verdi.
Prof. Dr. Adem Kalınlı: Altyapı olmadan nitelikli araştırmanın olmayacağını söyleyen Kalınlı, 
BAP olarak altyapıyı güçlendirmeye dair ciddi destekler verdiklerini belirtti. Özellikle mevcut 



altyapının paylaşılarak verimli kullanılması gerektiğini belirtilen Kalınlı, kaynakları israf etme 
lükslerinin olmadığını sözlerine ekledi. 

Konu Başlığı: İş Birliği ve Etkileşim

Prof. Dr. Recai Kılıç: Devlet üniversiteleri ile olan ilişkilerin zaten belirli bir boyutta devam 
ettiğini vurgulayarak sözlerine başlayan Kılıç, özel üniversitelerle tematik konularla bir araya 
gelinebilirse çok daha fazla çıktı üretilebileceğini söyledi. Bilkent, Sabancı, Koç ve Özyeğin gibi 
üniversitelerin tecrübelerinden faydalanmanın üniversiteye fayda sağlayacağını bu bağlamda 
faaliyetlerin devam ettirileceğini belirtti. Üniversite içi etkileşimi artırmak için Kariyer 
Toplantıları, Disiplinlerarası Toplantılar ve Yurtdışı Doktoralı Araştırmacılara yönelik toplantılar 
düzenlediklerini dile getiren Kılıç, bu etkileşimin daha da artırılması gerektiğini vurguladı. 
Ufuk 2020 projesi için uluslararası çalıştayların önemine dikkat çeken Kılıç, buna katılım 
gösterilmesinin uluslararası projelere katılımı artıracağını belirtti. Ayrıca üniversite tanımı 
ve nitelikli öğrencilerin üniversiteyi seçmesinin sağlanması için faaliyetler gerçekleştirilmesi 
gerektiğini katılımcılara aktardı.

Prof. Dr. Murat Borlu: Koç Üniversitesi ile yapılan etkinliğin en faydalı tarafının yeni araştırma 
ve inovasyon iş birlikleri oluşturma potansiyeli olduğunu belirten Borlu, hem ulusal boyutta 
hem de uluslararası boyutta iş birliklerinin güçlendirilmesi gerektiğini vurguladı.  Özellikle 
uluslararası boyutta proje geçmesi için ilgili network ve iş birliği ağlarına akademisyenlerin 
dahil olmasını istedi.

Prof. Dr. M. Sıtkı İlkay: Koç Üniversitesi ile düzenlenen panellerin sosyal bilimlerle ilgili 
olan bölümlerinin Edebiyat Fakültesi ağırlıklı olduğuna dikkat çeken İlkay, yapılan etkinlik 
sonucunda benzer iş birliklerinin artması gerektiğini söyledi. Bu bağlamda üniversitenin ulusal 
ve uluslararası etkileşim ve iş birliğinin artırılmasının yönetim olarak desteklenmesi gerektiği ve 
bununla ilgili çalışmalar yapılacağı bilgisini verdi.

Prof. Dr. Adem Kalınlı: Artık değişen dünyada iş birliğinin öneminin gitgide arttığından 
bahseden Kalınlı, gerek 100 Talep 100 Proje gibi fon kaynaklarıyla üniversite sanayi etkileşiminin 
artırılması gerekse araştırmacıların yurtdışı ziyaretler yapılarak networklerini geliştirmesi 
gerektiğini vurguladı.



VII. ÇALIŞTAYDA GELEN SORULAR, GÖRÜŞLER VE CEVAPLAR

Panel: KUTTAM sunumu sonrası;

Soru : KUTTAM’da bir klinik araştırma merkezi vizyonu var gibi, faz çalışmalarını yürütüp, 
koordine ediyor musunuz?

Prof. Dr. İhsan Solaroğlu:  KUTTAM hem teknik hem de akademik olarak destek veren bir 
merkez. Faz 1 dâhil olmak üzere, Faz 1, 2, 3 ilaç araştırmalarını yürütebiliyoruz. Özellikle 
biyomedikal sektörüne yönelik geliştirilen ürünler için KUTTAM’a başvuru yapılabilir. 

Soru: KUTTAM gibi bir merkezde kaç kişi çalışıyor?

Prof. Dr. İhsan Solaroğlu:  Şu an Klinik Araştırma Merkezi ve KUTTAM iç içe ama yakın 
zamanda klinik araştırma merkezi ayrılacak. Teknikerler dâhil 29 çalışan var.

Soru: Bir araştırmacı sizinle birlikte KUTTAM’da çalışmak isterse önemli olan fikir midir? Bu 
süreç nasıl işliyor?

Prof. Dr. İhsan Solaroğlu:  Koç Üniversitesi Tıp Fakültesi veya Mühendislik Fakültesi öğretim 
üyesi ise KUTTAM’ı 7/24 kullanabilir. KUTTAM’ın internet sitesi aracılığı ile merkez hakkında 
detaylar öğrenilebilir. Koç ile iş birliği yapan biriyseniz, yine kapımız sonuna kadar açık. O 
cihaza gerçekten ihtiyaç duyan nitelikli araştırmacılar, fonları yoksa bile biz, bir yere kadar 
onlara yardım ediyoruz. KUTTAM’ın amacı iş birliğini üst seviyeye çıkarmak. Araştırma pahalı, 
bu yüzden nitelikle projelerin gelmesi bizim için çok önemli. 

Soru: Biyoinformatik alanında nasıl çalışıyorsunuz? Bu alanda biz araştırmacı bulmakta 
zorlanıyoruz.

Prof. Dr. İhsan Solaroğlu:  Biyoinformatik alanında insan kaynağı bulmak oldukça zor. 
Merkezimiz içinde bu alanda çalışan iki araştırmacımız vardı, bu sene İngiltere’den yabancı 
uyruklu bir araştırmacı daha ekibimize katıldı. YÖK’e bu konuda master ve doktora programı 
açmak için başvuru yapıldı. Önümüzdeki sonbahara programı açmayı amaçlamaktayız.

Panel: GENKÖK sunumu sonrası;
Soru: KUTTAM’da nanoteknoloji, biyoloji, ilaç, biyomedikal vs. birçok şey bir arada toplanmıştı. 
Bizde ise araştırma merkezleri daha çok sadece bir alana yönelik. Bir ilaç vs. üretiminde çok 
farklı araştırma merkezleri birlikte çalışmalı. Koç Üniversitesinde tek bir merkez birden fazla 
alanda çalışıyor gibi, bizde de farklı farklı merkezler koordineli çalışmalı. Bu yüzden, hepsinin 
birlikte çalışması için en azından yaşam bilimleri özelinde koordinasyon merkezi kurulmalı mı?

Prof. Dr. Yusuf Özkul: Yaşam bilimleri ekibinde mühendis de var ve birlikte çalışıyorlar, 
GENKÖK’de aslında bu sistem kuruldu. Önemli olan o sistemde çalışacak akademisyenin 
sistemi ne kadar benimsediği. Sağlık ile ilgili veya tıp fakültesinde çoğu araştırmacının 
önceliği Ar-Ge değil. Geri kalanlar da araştırmayı sadece eğitimde kullanmaya çalışıyor. Bu 
alanda çalışan araştırmacıların çoğu da yine doçent ya da profesör ünvanı almak için çalışıyor. 
Araştırmacı mesaisinin büyük bir kısmını Ar-Ge için çalışacak bir hale getirebilirse çok daha 
iyi olur. Genkök sadece tıp değil; biyoloji, ziraat gibi birçok alanda hizmet veriyor. Öğretim 
üyelerimize bakarsak kendileri üniversitenin hemen hemen her yerinde ve çalışabiliyor. Bizim 



başarılı akademisyenlerimiz bizimle birlikte yürümek istiyor. Şu an genom dediklerinizi tam 
anlamıyla yapıyor ama diğer merkezler için bu olabilir mi? Olabilir. 

Prof. Dr. İhsan Solaroğlu: Koç Üniversitesi Tıp Fakültesi, Erciyes Üniversitesi Tıp Fakültesine 
kıyasla küçük bir fakülte. Eğer bir araştırmacı klinisyen vasfı ile ekibe dâhil oluyorsa ondan 
araştırma beklenmiyor, ders vermesi için dâhil oluyorsa ondan ihtiyacı kadar araştırma 
bekleniyor ama klinik performans beklenmiyor, araştırmacı olarak katıldıysa ondan klinik 
performans beklemiyoruz. 

Panel: KUYTAM sunumu sonrası;

Soru: Sizin üniversitenize belirli bir kontenjanda stajyer öğrenci gönderebilir miyiz? Ya da yaz 
kampı vs. oluşturabilir miyiz? Ayrıca biz şu anda multidisipliner tıp eğitimi ya da geleceğin tıp 
eğitimi olarak ders yapmaya çalışıyoruz. Birlikte olabilir mi?

Prof. Dr. Alphan Sennaroğlu: KUYTAM’da Yaz staj programı var. Lisans ya da lise öğrencileri 
gelebiliyor. Öğretim üyeleri de stajyerler için projeler tanımlayıp Ar-Ge birimimiz ile paylaşıyor. 

Panel: ERÜ 2020-2023 Araştırma ve İnovasyon Vizyon Paneli Sonrası;

Katılımcı Görüşü: Erciyes Üniversitesi olarak kaliteli lisansüstü öğrenci seçmemiz gerekiyor, 
yapılan müracaatlara bakıldığında çok az bir kısmının ilk 10 araştırma üniversitesinden mezun 
öğrenciler olduğunu görüyoruz. Yabancı dili de düşük olan öğrencilerin bizlere başvurduğunu 
görüyoruz ve onlardan makale yazmalarını, hoca olmalarını bekleyeceğiz. Yetişmiş eleman 
almazsak vakit kaybederiz. Kaliteli öğrencilerin doktora programlarına vs. başvurularını 
artırmamız gerekiyor.

Prof. Dr. Adem Kalınlı: Bu hocalar hangi alanlarda çalışıyor vs. bunu görebilse öğrenciler diye 
düşünüyorduk. Başvurularda anabilim dalı başkanı iyi öğrenciyi direkt kendine seçebiliyor. 
Öğrenci kaliteli olmalı ama hoca da üretken olmalı. Öğrenci potansiyeli yüksek ama hocanın 
potansiyeli öyle değilse yazık oluyor

Soru: Açık erişim konusuna detay verebilir misiniz? Her şeyi açık açık yayınlayacak mıyız?

Prof. Dr. Adem Kalınlı: Açık erişim gerçekten detaylı bir konu. Politikalar, belgeler vs. dışarıdan 
bir uzman getirerek o konuda bir günlük veya iki günlük çalıştay yapmalıyız. Bu artık devlet 
politikası. Kamu çalışmalarında üretilen yayınları kamuoyuna yayınlamak zorundayız. O 
yüzden tezde vs. daha özenli olalım çünkü artık görülecek. Yayınları mümkün olduğunca açık 
erişim olarak yayınlayın ki görünürlük artsın.

Katılımcı Görüşü: Akademik hareketlilik önemli ama bizi bunlara teşvik edecek şeylerin 
üniversitemizde eksik olduğunu düşünüyorum. Ayrıca akademik personelin üniversiteye 
etkinliğini ölçerken burada farklı kriterler de değerlendirilmeli.

Prof. Dr. Adem Kalınlı: Performans detaylı bir kavram, tek parametreye indirgenemez. Özel 
üniversitelerde araştırmacıdan, sadece ders ya da araştırma beklentisi olabilir ama Erciyes 
Üniversitesinin öyle bir imkânı yok. Ana göreviniz araştırma ama diğer işleri de yabana 
atamazsınız. Biz performans göstergelerini çok çeşitlendirdik. Sizin girişimcilik faaliyetleriniz, 
yeni ders tasarlama, ulusal iş birlikleri, birlikte program açılması gibi bir çok kriter etkili olacak.



Soru: ISI indeksli dergilerde yayınlardan bahsettik ama biz de dergi çıkarabilir miyiz? 

Prof. Dr. Recai Kılıç: Dergiler ile ilgili hocalarımızla birlikte bir envanter çıkarttık ve gerekli 
ihtiyaçları karşılayarak dergilerden daha etkili ve görünür olmalarını isteyeceğiz.

VIII. ÇALIŞTAYA KATILIM

Çalıştayda kartlı okuma sistemi ve kartı olmayanlar için katılımcı formu doldurarak ETTO 
tarafından kayıtlar alınmış olup iki gün düzenlenen etkinliği toplam 1000 kişi katılım göstermiştir.

IX. AFİŞ VE DUYURU

Çalıştay ilanlarının üniversite içerisindeki afiş, raket ve bilbordlara asılarak duyurulması 
sağlanmıştır. Ayrıca e posta aracılığı ile tüm araştırmacılara davet iletilmiş bunun yanında 
internet üzerinden çeşitli sosyal ağlarda duyurusu yapılmıştır.




